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ЗАПИСНИК 

СА 3. СЕДНИЦЕ ИЗВРШНОГ ОДБОР 
ЗАЈЕДНИЦЕ ЕЛЕКТРОТЕХНИЧКИХ ШКОЛА СРБИЈЕ 

 

Трећа седница ИО Заједнице електротехничких школа Србије одржана је 03. марта 2023. године у 
просторијама Прве техничке школе у Крушевцу. Седници су присустввују представници 25 школе чланице 
заједнице и ИО /списак присутних школа дат је у пролог записника/, седници присуствују 14 представника 
школа без права гласа и Милош Ђуричанин прдставник Фондације Нордеус. 

Седница ИО почела је у 12.00 часова. 
Седницом председава Небојша Соколовић, председник Заједнице. 
Председник Заједнице, Небојша Соколовић је пожелео добродошлицу присутнима члановима 

Извршног одбора и захвалио се директору Прве техничке школе у Крушевцу Братиславу Пешићу и његовим 
сарадницима на гостопримству и уложеном труду у организацији данашње седнице Председништва и ИО 
ЗЕТШС, затим је позвао директора Пешића да се обрати присутнима. 

Братислав Пешић пожелео је у своје лично име и у име колектива Прве техничке школе 
добродошлицу свим присутним члановима ИО и гостима, укратко представио своју школу и пожелео 
успешан рад ИО ЗЕТШС. 

Председник Соколовић је констатовао да седници присуствује 25 од укупно 37 чланова ИО, што је 
довољан број за одржавање седнице и одлучивање, затим је предложио је следећи дневни ред: 

Д Н Е В Н И  Р Е Д  

1. Усвајање записника са претходне седнице 
2. Разматрање и усвајање пословника о раду ИО ЗЕТШС, 
3. Актуелности у средњем стручном образовању 

- Одговор Агенције за квалификације на предлог ЗЕТШС за измену СК за образовни профил 
електротехничар обновљивих извора енергије након одговора радне групе, 
- Предлог измена стандарда квалификације за образовни профил електротехничар за 
електронику на возилима, 

4. Организација регионалних и републичких такмичења  (теме и области,  домаћини 
регионалног такмичења, доношење одлуке о износу учешћа у заједничким трошковима и 
др.), 

5. Разматрање предлога високошколским установама о признавању постигнућа ученика на 
такмичењима у подручју рада електротехника приликом уписа 

6. Организација Скупштине ЗЕТШС 
7. Представљање партнера Заједнице – Нордеус фондација 
8. Дисеминација ЕРАСМУС+ пројеката чланица Заједнице 
9. Текућа питања  

 
Сви присутни чланови ИО су једногласно усвојили предложени дневни ред и затим се кренуло на расправу 
по тачкама дневног реда. 
 



Тачка 1. 

Председник Соколовић је ставио на гласање предлог Записника са претходне седнице ИО која је 
одржана на Златибору. Исти је усвојен једногласно. 

Тачка 2. 

Председавајући је дао реч Горану Станковићу који је рекао да су усвајањем Статута Заједнице на 
седници Скупштине на Златибору створени услови за усвајање нормативних аката Заједнице и да је један 
од њих Пословник о раду Председништва већ усвојен на седници председништва која је предходила овој 
седници ИО. 

Горан Станковић је даље додао да је предлог Пословника о раду ИО прослеђен као материјал за ову 
седницу ИО и да се тим пословником уређује начин сазивања, начин рада, одлучивање као и остала битања 
битна за рад ИО на седницама. 

Пошто није било никаквих примедби на текст предлога Пословник о раду ИО Заједнице 
председавајући Соколовић ставио је на гласање предлог о усвајању Пословника о раду ИО Заједнице 
електротехничких школа Србије.  

За предлог Пословника о раду сви присутни чланови ИО гласали су „ЗА“, није било чланова који су 
били уздржани или су гласали против. 

На основу изјашњавања чланова Извршни одбор Заједнице електротехничких школа Србије доноси: 

О Д Л У К У  
I 

Усваја се предлог Пословника о раду Извршног одбора  Заједнице електротехничких школа Србије. 

Тачка 3. 

Председавајући Соколовић је рекао да су, у припреми седнице, позиви послати представницима 
министарства, ЗУОВ-а, ЗВКОВ-а и да због раније преузетих обавеза нико неће моћи да дође. Затим је реч 
дао Горану Станковићу секретару Заједнице. 

Горан Станковић је рекао да му је Маја Тодоровић послала кратак преглед тренутних актуелности које 
су битне за рад чланова Заједнице и то су: 

1. У процесу је израда плана и програма наставе и учења за Техничара електронике и аутоматике и 
Техничара мехатронике који ће бити у  примени од септембра 2023. 

2. До краја следеће недеље биће доступно упутство за попуњавање уверења и диплома за 
трогодишње и четворогодишње профиле. 

3. Организоване су обуке за примену нових планова и програма, за следеће профиле: 
Електротехничар процесног управљања, Техничар мултимедије и Техничар телекомуникационих 
технологија. Обуке су завршене а уверења се могу преузети са линка https://sertifikati.zuov-
katalog.rs/ 

4. Током априла биће  организовавана имплементацију завршног испита за профиле Сервисер 
термичких и расхладних уређаја и Монтер ТК мрежа 

5. Секторско веће За ИКТЕА је покренуло анализу ИТ области, тако да током године очекујемо нове 
стандарде за Електротехничара информационих технологија, Администратора рачунарских мрежа и 
Електротехничар рачунара. 

Председник Соколовић је подсетио присутне са одговором Агенције за квалификације на предлог за 
измену стандарда квалификације за образовни профил електротехничар обновљивих извора енергије у 
коме су од Заједнице тражили допуни као и да је Заједница упутила одговор који није био у потпуности у 
складу са захтевом Агенције већ је садржао оне елементе до којих је радна група на челу са Марјаном 
Ивановим у том тренутку и датом року могла да дође. У вези тог одговора Агенција је послала допис да 
исти треба допунити елементима који недостају. Соколовићу је у разговору са директором Агенције и 
Татјаном Глишић речено да ће развојним планом Владе Републике Србије који је предложила канцеларија 
за дуално образовање предвиђено формирање радне групе која ће се бавити енергетиком (не само 
обновљивим изворима енергије) и да Заједница може предложити неке институције и поједнице који могу 
дати релевантна мишљења из ове области, као и да се траже партнери кои би подржали рад ове радне 
групе. Другим речима да је најбоље да се поднета иницијатива тренутно остави по страни. 

https://sertifikati.zuov-katalog.rs/
https://sertifikati.zuov-katalog.rs/


Марјан Иванов се захвалио члановима Радне групе и ркао је да су они у том тренутку урадили колико 
су могли. Марјан је предложио Золтана Чобана са ФТН као једног од релевантних стручњака који би могли 
бити уључени, ГИЗ који се већ укључио у обновљиве изворе енергије финансирајући обуку која је 
реализована у Кули и ENERGY Net из Новог Сада. 

Соколовић је додао да треба укључити и ЕМС (електромреже Србије). 
У наставку свог излагања Соколовић је рекао да је ЕТШ „Мија Станимировић“ из Ниша уз подршку 

Асоцијације аутосервисера поднела захтев Агенцији заквалификације за иновирање и промену стандарда 
квалификације за образовни профил електротехничар за електронику на возилима и да је Агенција исти 
вратила на дораду. Затим је замоли Александра Стевановића директора ЕТШ „Мија Станимировић“ да 
чланове ИО упозна са поднетим предлогом. 

Александар Стевановић је рекао да идеја о измени стандарда квалификација постоји још од 2019. 
године и да тадашњи предлог није добио зелено светло. Идеја садашњег предлога је да овај образовни 
профил буде по дуалном моделу и да се практични део изводи у сервисима, да је због увошења нових 
технологија у аутоиндустрији неопходно иновирати знања које ученици стичу кроз овај образовни профил. 
Предлог иновираних стандарда квалификација је посалат у сарадњи са Удружењем аутосервисера и да је  
назив „техничар мехатронике на возилима“ изабран по угледу на сличне образовне профиле у окружењу.  

Небојша Соколовић је рекао да Заједница није била упозната са овим предлогом из ЕТШ „Мија 
Станимировић“ и да треба више људи укључити у дораду предлога. 

Захвалио се директору Стевановићу и даље је рекао да га очекује састанак у Секторском већу за 
ИКТЕА где ће се разматрати стандарди квалификација за Електротехничара информационих технологија, 
Администратора рачунарских мрежа и Електротехничар рачунара. 

Тања Старчевић из Техничке школе у Ужицу је рекла да и даље имају проблем око верификације 
образовног профила техничар мехатронике и техничар телекомуникационих технологија јер још увек није 
извршена допуна Правилника о врсти стручне спреме. 

Данко Данковић, директор ТШ „Раде Металац“ у Лесковцу је рекао да је из министарства добио 
званично одговор да не треба радити поново верификацију јер има верификацију из 2017. године. 

Горан Станковић је рекао да ће проверити са Мајом Тодоровић докле се стигло са објављивањем 
допуне Правилника о стручној спреми. 

Горан Станковић је рекао да је пре две недеље 17 средњих школа у Србији кроз нову картицу, у ЈИСП-
у, План ангажовања добило могућност да тестира опцију која на основу унетих планова и програма наставе 
и учења/наставног плана и програма прерачунава норму наставника и да су запажена нека неслагања 
попут: 

- без обзира на разред број наставних недеља је 35, 
- часови вежби се рачунају са нормом 24, 
- часови вежби у блоку се рачунају са нормом 28, 
- уочено је да је немогуће унети план ангажовања наставницима који предају у комбинованим 

одељењима 
О свему горе наведеном обавестићемо сектор за средње образовање и затражити додатна објашњења јер 
све ово може озбиљно утицати на обрачун ангажовања наставника у наредној школској години. 

Тачка 4. 

Небојша Соколовић је најави тачку дневног реда која је посвећена организацији предстојећих 
такмичења. Прво такмичење које ће бити одржано је такмичење „Галаксија КУП 2023“ које ће бити 
одржано у ШЦ „Никола Тесла“ у Вршцу, према речима Милана Његомира пријављен је 23 рада из 15 школа 
и да ће у организацији такмичења бити укључени представници ФТН-а, Електронског факултета из Ниша и 
ВТШ-а као чланови жирија као и да је Continental изаразио спремност да помогне у наградама за 
такмичење. Соколовић је додао да је од ове школске године Заједница успела да се изборила да и ово 
такмичење уђе у званични Календар смотри и такмичења Министарства просвете. 

Председавајући Небојша Соколовић је предложио да и за ово такмичење учесници такмичења 

учествују у заједничким трошковима организације такмичења као и за  Републичког такмичења ученика 
из ОЕТ1, ОЕТ2, електронике и енергетске електронике. Узимајући у обзир да је дошло до значајног 
повећања цена свега онога што је неопходно за организацију такмичења Соколовић је предложио 
да се досадашње учешће у износу од 1.800 динара увећа на 2.000 динара.  



Након образложења председавајућег једногласно је донета следећа 

О Д Л У К А  

Утврђује се износ учешћа у заједничким трошковима организације такмичења „Галаксија КУП 
2023“ у истом износу као и за Републичког такмичења ученика из ОЕТ1, ОЕТ2, електронике и 
енергетске електронике у износу од 2.000 динара по учеснику (ученици – такмичари и наставници 
– ментори). 

Следеће такмичење у Календару је такмичење из мултимедија и као и до сада организатор 
такмичења ће бити Висока школе електротехнике и рачунарства – Београд (АТУСС из Београда) 
која покрива све трошкове организације такмичења. Соколовић је додао да ће у току наредне 
недеље на сајту Заједнице бити објављен позив учесницима. 

Соколовић је даље наставио да ће такмичење ученика образовног профила сервисер 
термичких и расхладних уређаја биће одржано 22. априла у СТШ „Миленко Брзак Уча“ у Руми, да 
су представници школе овде и да је за ово такмичење организациони одбор предложио да висина 
учешћа у заједничким трошковима организације такмичења буде 2.500 динара. 

Након образложења председавајућег једногласно је донета следећа 

О Д Л У К А  

Утврђује се износ учешћа у заједничким трошковима организације Републичког такмичења 
ученика образовног профила сервисер термичких и расхладних уређаја у износу од 2.500 динара 
по учеснику (ученици – такмичари и наставници – ментори). 

 
Након образложења председавајућег једногласно је донета следећа 

О Д Л У К А  

Утврђује се износ учешћа у заједничким трошковима организације Републичког такмичења 
ученика из ОЕТ1, ОЕТ2, електронике и енергетске електронике у износу од 2.000 динара по 
учеснику (ученици – такмичари и наставници – ментори). 

Драгана Рашић из ЕТШ „Никола Тесла“ у Београду поставила је питање у вези такмичења из 
електронике, да ли се може дозовлити да се ученици такмиче и у 2. разреду а не само у 3. разреду 
као што је то било до сада. 

Горан Станковић је додао да је исто питање било поставено и иу Актива Нови Сад и да је он 
члановима председништва проследио питање, као и преглед ко у ком разрду по образовним 
профилима има електронику. 

Након краће дискусије председавајући је затражио да се чланови ИО изјасне да ли су за то да 
се дозоли ученицима да на такмичење из електронике могу изаћи и у 2. разреду нико од чланова 
ИО није био за ову опцију и он је констатовао да све остаје као што је и дато у Правилнику.  

Тачка 5. 

Председавајући Соколовић је дао реч секретару Заједнице Горану Станковићу који је рекао 
да је текст Иницијативе упућен у прилог позива за седницу ИО заједно са осталим материјалом. 
Ова иницијатива биће послата високошколским установама и жеља је да се на неки начин врендују 
постигнућа ученика на републичким такмичењима у организацији Заједнице и Министарства 
просвете. Да ли ће увођењем Државне матуре постојати могућност вредновања такмичења или не 
зависиће ид високошколских утанова, али је на Заједници да покуша.  

У претходном периоду прикупљени су контакти високошколских установа и након 
размаатрања ове иницијативе на ИО допис ће бити прослеђен високошколским установама. 

Није било никаквих сугестија за допуну текста Иницијативе, сви чланови ИО изјаснили су се 
да су сагласни са предложеним текстом. 



Тачка 6. 

Председавајући је у најави ове тачке дневног реда нагласио да ће и наредна седница 
Скупштине Заједнице бити организована по моделу са Златибора, заједно са Заједницом 
машинских школа Србије, као да је и Заједница медицинских школа изразила жељу да у истом 
термину организује и седницу Председништва Заједнице. 

Соколовић је обавестио присутне да у овом тренутку имамо две понуде, понуду хотела са 
Дивчибара, коју је обезбедио директор Техничке школе у Ваљеву Бранко Голоскоковић, 12.400 динара за 
два пуна пансиона са свечаном вечером и 7.100 динара за један пун пансион са свечаном вечером.  

Горан Станковић је додао да је и он добио понуду са Таре из хотела Оморика по цени од 5.100 динара 
за пун пансион, 100 динара боравишна такса, доплата за свечану вечеру 600 динара и још 40.000 динара 
најам музике који се дели на укупан број гостију. 

Оквирни термин одржавања Скупштине је задња недеља јуна. 
За реч се јави представник ТШ „Иван Сарић“ из Суботице који је рекао да ће њихов директор, 

Жељко Рајичић, у понедељак разговарати око понуде у новом објекту на Палићу и да ће одмах по 
добијању понуде проследити информацију и у једној и у другој заједници (ЗЕТШС и ЗМШС). 

Тачка 7. 

Председавајући седнице најавио је господина Милоша Ђуричанина, представника Нордеус 
фондације, захвалио му се на времену које је одвојио да присуствује данашњој седници ИО 
Заједнице и дао му реч. 

Господин Милош Шуричанин захвалио се председнику Соколовићу на позиву и укратко је 
представио Норедус фондацију, циљеве рада и активности које фондација спроводи. У свом 
излагању нарочито се осрнуо на развој Мејкерс клубова којих у овом тренутку има отворено 4 од 
којих су два отворена у школама које су чланице Заједнице (Вршац и Лесковац), плновима за 
будућност (једна од школа у којима ће бити отворени нови клубови су ЕТШ „Мија Станимировић“ у 
Нишу и Техничка школа у Младеновцу. 

У свом излагању господин Ђуричанин је рекао да је Фондација заинтересована и да помогне 
реализацију такмичења „Галаксија КУП“ и да планира да буде на такмичењу 25. марта у Вршцу. 

Милош Ђуричанин је рекао да је Фондација Нордеус заинтересована да помогне у 
повезивању школа и представника компанија у циљу квалитетније реализације практичне наставе 
и вежби у стручним школама и да би волели да добију повратну информацију о потребама школа у 
том смислу. 

Горан Станковић се захвалио господину Ђуричанину на излагању и рекао је да ће преко 
званичног канала комуникације коју има са школама у Зајеници проследити његов контакт, као и 
да ће проследити све информације које добије од Фондације у вези активности које би биле 
интересантне и школама и ученицима. 

Тачка 8. 

Љубиша Стевановић, представник ЕРАСМУС+ тима Електро-саобраћајне школе из Краљева 
представио је циљеве пројекта и реализоване пројектне активности у оквиру ЕРАСМУС+ пројекта 
„Диши Здраво“ који је школа реализовала. Целокупан извештај дат је у прилог овог записника. 

Тачка 9. 

Није било расправе по овој тачки дневног реда. 
Седница ИОЗЕТШС завшена је у 14.00 часова. 

 
  

 ЗАПИСНИЧАР ПРЕДСЕДАВАЈУЋИ 

__________________ _______________________  
 Горан Станковић Небојша Соколовић, дипл. инг.  


